
Perhon kunta      MUISTIO 

Hyvinvointilautakunta     26.4.2023 

 

PAAVONKALLION ULKOILUALUEEN TYÖRYHMÄN KOKOUS 20.4.2023 klo 

17.00 – 18.30 

 
Jussi Humalajoki  Hyvltk:n edustaja   läsnä 

Maria Rannila  Hyvltk:n edustaja   läsnä 

Arto Kalliokoski  Perhon Kiri / hiihto   läsnä 

Terhi Aho   Perhon Kiri /suunnistus   läsnä 

Anna Isomöttönen  Liikunnanopetus Kirkonkylän alakoulu läsnä 

Salla Kytölä    Liikunnanopetus Kirkonkylän alakoulu poissa 

Jan-Mikael Lampela  Nuorisovaltuusto   poissa 

Marko Hotakainen Aamurusko/esteettömyys asiantuntija läsnä 

Pekka Riihimäki  ulkoilualueiden hoitaja   läsnä 

Irma Flink   Salamajärven Retki/maastopyöräily + ulkoilu  läsnä 

Marika Riihimäki  Salamajärven Retki/maastopyöräily + ulkoilu  läsnä 

Veli-Matti Lampela  Perhonjokilaakson Frisbeegolf  poissa 

Jyri Harju   Tekninen toimi, asiantuntija  läsnä 

Petri Harsunen  koollekutsuja, muistion laatija  läsnä 
 

 

ASIALISTA 20.4.2023  
 
1. Kokouksen avaus ja järjestäytyminen 
    Koollekutsuja avasi kokouksen ja toivotti työryhmän jäsenet tervetulleiksi.  
    Todettiin työryhmän kokoonpanon laaja-alaisuus ja edustavuus. 
 
2. Valtuustoaloite 23.1.2023: työryhmän tehtävä ja kunnan investointibudjetti  
    alueen kunnostamiseksi 2023 käytiin läpi ja todettiin, että budjettiin varatulla  
     määrärahalla saadaan kiireellisimmät kunnostustoimenpiteet  
     käynnistettyä. Investointiin varattu määräraha 20 000 euroa. Resurssitarve  
     alueen ulkoilupalveluiden monipuoliseen kehittämiseen moninkertainen. 
 
3. Työryhmän jäsenet esittäytyivät ja kertoivat alueen kehittämiseen liittyviä 
odotuksia 
Osallistujia oli etukäteen pyydetty näkemyksiä alueesta ja kehittämistarpeista: 
 
1. Mitkä toiminnot/lajit ovat mielestäsi suosituimpia alueella? 

AK: Talvella hiihto ja kesällä frisbeegolf  
PR: Hiihto/juoksu sekä frisbeegolf 

MH: Hiihto, frisbeegolf, lenkkeily, kuntoportaat 

 



2. Mitkä toiminnot/lajit vaativat eniten kehittämistä alueella? 

AK: Oikeastaan kaikki lajit. 
PR: Kuntoradan varsinkin ns. vanhan puolen 3km pohjatyöt sekä pinnoitus.   

MH:  Latupohjien kunto huono, uutta purua varsinkin ns. vanhaan päähän ison murskan tilalle. 

Paikoin pohjat vaativat raivausta 
- Esteettömämpi kulku apuvälineitä käyttäville grillikodalle 

3. Mitä uusia toimintoja/palveluita ja mihin sijoittaisit niitä alueelle? 
AK: Pohjan tasaus, ledlamput, pyöräreitti ja  hiihtoon stadion 
PR: Ulkokäyttöön sopivia liikuntavälineitä 
 

4.  Mikä olisi kiireysjärjestys? 

AK: Edellä mainitut yhdellä kerralla 
PR: EHDOTTOMASTI kuntoradan kunnostus. 
MH:  Pohjat kuntoon ensimmäisenä 

 

5. Muita huomioita? 

AK: Metsän käyttö / kaava. Paavonkallio saatava kaavaan puistoalueeksi tai urheilualueeksi. 
Metsätalouskäyttö aiheuttaa metsänhoitotöitä ja yleensä koneiden jäljet jäävät korjaamatta.  
Lisäksi olemassa olevassa metsässä ei ole kovin suuria määriä puuta joten kunnan taloudelle sillä ei 
ole merkitystä. Lisäksi onko mahdollista ostaa pelto mollin/ kampuksen nurkalta ? 
PR: Alueen maanomistus!!! 
 
Henkilökierrokselta poimittuja kommentteja ja palautteita: 
- hiihtolatu ja raskaampaa latukonetta kestävä pohja => selkeä ykkösprioriteetti    
- esteettömyys: kulkureitti kodalle Kinniäntien parkkipaikalta erityisesti talviaikaan hiihtolatujen 
viereen 
- ledlamppujen vaihtaminen energiatalouden näkökulmasta asteittain. 
- muutamiin kohtiin kuntorataa tarvitaan lisävalaistusta/lisäpylväitä 
- pikkulasten  1 km:n ladun raivaaminen ja pohjustaminen maastoon 
- ladun/kuntoradan oikaiseminen Paavonkallion päällä kodan kohdalla , jolloin kodan toiminta ei 
häiritsi kuntohiihtäjiä 
- Suunnistuskartan päivitys tulossa, kiintorastien ja MOBO-rastien käyttöä selvitetään. 
Mahdollistaisivat luontoliikunnan ja koulujen liikunnan opetuksen käytön. 
- Opastauluja ja pieniä taukopaikkoja tarvitaan reitin varrelle (kota / laavu) lisää eri 
käyttäjäryhmille 
- Salamajärven Retki ry:n edustajille suunnitelmissa maastopyöräreitin avaaminen Komanteelle. 
- Kampus-alueen hyödyntäminen ja saavutettavuuden varmistaminen jatkossa: P-paikat, 
huoltotilat, suihkut ja peseytymistilat jne. 
 
4. Ulkoilualueen nykytilanne ja maanomistus 
 
Paavonkallion ulkoilualueen nykyiset palvelut/olosuhteet: 
- 6 kilometrin valaistus kuntorata/hiihtolatu, josta perälenkki valmistunut vuoden 
2008 maakuntaviestiin Perhon Kirin hallinnoiman leaderhankkeen aikana.  
Kirin hankkeen aikaiset kunnan maiden vuokrasopimukset ovat päättyneet vuonaa 
2019 (12-vuotta). Kunnan vuokraamien Jyrynkallion alueen (perälenkin varrella 
olevat maanomistajat) vuokrasopimukset ovat voimassa vuoteen 2028.   



- kunnostusta vaativa 3 km kuntorata sijaitsee nykyisin kunnan omistamilla mailla 
- 18-väyläinen frisbeegolfrata on valmistunut noin vuonna 2015, jota on sen jälkeen 
kunnostettu lajiseuran ja harrastajien toimesta vuosittain ja hankittu fbg-koreja. 
Seuralla tavoite kehittää jatkossa noin 9-väyläinen talvikäyttöön soveltuva perherata 
alueelle. Myös vaativamman radan saaminen tavoitteellisesti lajia harrastaville 
nuorille on suunnitelmissa. 
- kuntoportaat on avattu syksyllä 2021 ja pulkkamäki talvella 2022. 
- pulkkamäen turvallisuuteen ja pohjan muotoiluun on kiinnitettävä jatkossa 
huomiota. 
- suunnistuskarttoja eri mittakaavoissa on alueelta valmistunut jo 1980-luvulta 
alkaen ja karttoja on päivitetty eri tarpeiden mukaan. 
-Muuta:  vanhat ”ampumahiihtopaikat” sekä  rikkoontuneet kodat/kuntotelineet 
radan varrelta on siistittävä. 
 
Yhteenveto: 
Työryhmä näki suurimpana ongelmana vanhan 3 km:n kuntoradan pohjan 
märkyyteen ja pehmeyteen liittyvät haasteet. Tarvitaan mahdollisesti kuntoradan 
pohjan levennys paikoin, pohjan kuivatus, vanhan pintamaan poisto, 
suodatinkankaan asennus, kantavan murske-/moreeenikerroksen levittäminen 
pohjalle sekä pintamateriaalin valinta. Suositeltavin olisi kivituhkamainen pinta, 
jolloin se pysyisi kuivana ja olisi monikäyttöisempi ympärivuotisessa käytössä. 
 
5. Työryhmän työskentelyn tavoitteet ja aikataulu 
Asiaan palataan seuraavassa kokouksessa. 
 
6. Sovitut jatkotoimenpiteet 
      1) Hyvinvointilautakunta käsittelee Paavonkallion alueen kokonaissuunnittelua ja  
           tekee seuraavassa kokouksessaan 9.5.2023  esityksen  
           kunnanhallitukselle/valtuustolle esityksen Paavonkallion alueen  
           kaavoittamisesta ulkoilu- /puistoalueeksi, jolloin alue jäisi pois metsätalouden  
          käytöstä. 
       2) hiihtolatupohjan kunnostaminen (vanha 3 km) on ykkösprioritetti: 
           - kuivatus, ojitus, pohjustus (murske/moreeni), pintamateriaalin valinta  
           - led-lamppujen vaihtaminen sekä mahdollinen lisävalaistus/lisäpylväät 
 
       3) Maa-alueiden ostomahdollisuuksien kartoittaminen kunnalle. 
            - Yhteys Kampus-alueelta (peltokaistaleiden hankinta), valaistus 
            - alustavasti kokonaispinta-ala alueesta noin 17,5 ha 
 
       4) Nuoriso- ja vapaa-ajansihteeri selvittää alueen suunnittelun ja kehittämisen  
            hankemahdollisuuksia esim. ELY:n maaseutuohjelman kautta. 
       



 
7. Seuraava kokous päätettiin pitää Paavonkalliolla toukokuun lopulla (31.5.) ennen 
pohjan kuivatukseen liittyviä kaivuutöiden aloittamista. 
 
 
Työryhmän puolesta 
 
 
Petri Harsunen  
koollekutsuja/muistion laatija 
 
LIITE: Paavonkallion suunnistuskartta ja Frisbeegolf-rata 
 


